
 

JÄRVA VALLAVOLIKOGU 

 

 

 

 

ISTUNGI PROTOKOLL 
 

Imavere  30.06.2022 nr 6 

 

 

Algus kell: 14:00 

Lõpp kell: 17:26 

 

Istungist võtsid osa: Jüri Ellram, Valdo Helmelaid (Teams), Arvo Imsi, Rünno Lass, Arvi Luuk, 

Külli Majori, Külvar Mand (Teams), Katrin-Helena Melder, Meelis Mändla, Eve Okas, Rait 

Pihelgas (Teams), Himot Põldver, Anto Rull (Teams), Arto Saar, Priit Seire, Vello Teor, Lea 

Traks ja Ester Valdvee (lisa 1). 

 

Puudusid Getter Klaas, Tanel Teas ja Lauri Ilves.  

 

Istungil osalesid vallavanem Toomas Tammik, abivallavanem Tiina Oraste ja teenistujad Aime 

Roosioja, Karin Tenisson-Alev, Jaanika Aava, Meelis Kivi, Arnika Tegelmann, Triin Tõnisson, 

Triin Tippi, Anneli Eesmaa, Valdur Permanson, Katre Mägi ning Imavere Põhikooli direktor Tiina 

Lohur (Teams) (lisa 2). 

 

Istungit juhatasid: Rait Pihelgas, Jüri Ellram ja Rünno Lass 

Istungit protokollis: Jaanika Aava 

 

Istungi alguses osales 18 volikogu liiget. 

 

Kinnitati päevakord (18 poolt): 

1. Järva valla 2022. aasta 1. lisaeelarve vastuvõtmine 

2. Järva valla arengukava 2022-2030, 1. lugemine 

3. Järva valla eelarvestrateegia aastateks 2023-2026, 1. lugemine 

4. Järva valla jäätmehoolduseeskiri, 1. lugemine 

5. Mittetulundusliku tegevuse toetuse andmise kord, 1. lugemine 

6. Imavere Kooli põhimäärus 

7. Järva valla 2021. aasta majandusaasta aruande kinnitamine 

8. Järva valla arengukava 2018-2025 ülevaatuse aruande kinnitamine 

9. Järva valla ametiasutuse ametniku volitamine 

10. Omafinantseeringu tagamine ja loa andmine hangete korraldamiseks 

11. Arvamuse andmine: 

11.1. Kareda dolomiidikarjääri laiendamise ja maavara kaevandamise keskkonnaloale välisõhu osa 

liitmise täiendatud taotluse kohta 

11.2. Liivaku II liivakarjääri maavara kaevandamise keskkonnaloa taotluse kohta 

12. Sotsiaalkindlustusametiga halduslepingu sõlmimine 

13. Üürile võtmine 

14. Informatsioon AS Järva Haldus ja OÜ Pandivere Vesi ühinemisprotsessi alustamisest 

15. Volikogu ja valitsuse teated 

 

Päevakorrapunkt 1 

Järva valla 2022. aasta 1. lisaeelarve vastuvõtmine 
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Finantsjuht Aime Roosioja tutvustas eelnõu sisu. 

 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Eve Okas andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel ja suunati volikogusse. 

 

Otsustati: kehtestada määrus nr 13 „Järva valla 2022. aasta 1. lisaeelarve vastuvõtmine“ (18 

poolt, 0 vastu, 0 erapooletut). 

 

Päevakorrapunkt 2 

Järva valla arengukava 2022-2030, 1. lugemine 

Arenduse peaspetsialist Triin Tippi tutvustas arengukava eelnõu ja teavitas planeeritavast 

avalikustamisest. 

 

Toimus arutelu, küsimuste küsimine ja küsimustele vastamine, osalesid volikogu liikmed Ester 

Valdvee, Arto Saar, Vello Teor, Meelis Mändla, Katrin-Helena Melder, Rünno Lass, vastas Triin 

Tippi. 

 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Eve Okas andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel ja suunati volikogusse 1. lugemisele. 

 

Rait Pihelgas andis teada, et muudatusettepanekute tähtaeg on 24. august 2022. 

 

Päevakorrapunkt 3 

Järva valla eelarvestrateegia aastateks 2022-2026, 1. lugemine 

Finantsjuht Aime Roosioja tutvustas eelarvestrateegiat. 

 

Küsimusi küsisid volikogu liikmed Arto Saar, Vello Teor ja Meelis Mändla, vastasid Aime 

Roosioja ja vallavanem Toomas Tammik. 

 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Eve Okas andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel ja suunati volikogusse 1. lugemisele. 

 

Rait Pihelgas andis teada, et muudatusettepanekute tähtaeg on 24. august 2022. 

 

Päevakorrapunkt 4 

Järva valla jäätmehoolduseeskiri, 1. lugemine 

Keskkonna peaspetsialist Triin Tõnisson tutvustas eelnõu sisu. 

 

Toimus arutelu, küsimuste küsimine ja küsimustele vastamine, osalesid volikogu liikmed Ester 

Valdvee, Arvo Imsi, Arto Saar, Eve Okas, vastasid Triin Tõnisson ja volikogu esimees Rait 

Pihelgas. 

 

Rait Pihelgas tegi ettepaneku vaadata üle eelnõu § 11 see osa, mis puudutab alla 5-korteriga 

elamuid ja vajadusel seda osa täiendada. 

 

Keskkonnakomisjoni esimees Arvi Luuk andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul arutusel 

ja suunati volikogusse 1. lugemisele. 

 

Rait Pihelgas andis teada, et muudatusettepanekute tähtaeg on 25. juuli 2022. 

 

Päevakorrapunkt 5 

Mittetulundusliku tegevuse toetuse andmise kord, 1. lugemine 

Arenduse peaspetsialist Triin Tippi selgitas muudatusi korras võrreldes hetkel kehtiva korraga. 
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Küsimusi küsis volikogu liige Arto Saar, vastas Triin Tippi. 

 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Eve Okas andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel ja suunati volikogusse 1. lugemisele. 

 

Rait Pihelgas andis teada, et muudatusettepanekute tähtaeg on 25. juuli 2022. 

 

Päevakorrapunkt 6 

Imavere Kooli põhimäärus 

Hariduse peaspetsialist Anneli Eesmaa tutvustas lühidalt eelnõu. 

 

Haridus- ja noorsootöökomisjoni aseesimees Rünno Lass andis teada, et eelnõu oli komisjoni 

koosolekul arutusel ja suunati volikogusse. 

 

Otsustati: kehtestada määrus nr 14 „Imavere Kooli põhimäärus“ (15 poolt, 0 vastu, 3 

erapooletut). 

 

Vaheaeg 15 minutit. 

Koosolekult lahkus volikogu liige Arto Saar. 

Koosolekult lahkus volikogu esimees Rait Pihelgas, istungi juhtimise võttis üle aseesimees Jüri 

Ellram. 

 

Päevakorrapunkt 7 

Järva valla 2021. aasta majandusaasta aruande kinnitamine 

Finantsjuht Aime Roosioja kandis ette eelnõu ja selgitas selle sisu. 

 

Volikogu liige Ester Valdvee andis teada, et revisjonikomisjoni koosolekul paluti volikogu istungil 

infot seotud osapoolte esitamata jätmise kohta. 

Aime Roosioja andis teada, et seotud isikute andmete deklaratsioonid jäid esitamata 6-l volikogu 

liikmel, kuid vaatamata sellele kajastuvad nende isikute osalised andmed majandusaasta aruandes. 

 

Revisjonikomisjoni esimees Valdo Helmalaid andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel, dokumendi vormistus ja sisu leidis positiivset märkimist komisjoni poolt ja suunati 

volikogusse. Revisjonikomisjoni esimees lisas aruande komisjoni 2021. ja 2022. aasta tegevuse 

kohta. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 47 „Järva valla 2021. aasta majandusaasta aruande 

kinnitamine“ (16 poolt, 0 vastu, 0 erapooletut). 

 

Päevakorrapunkt 8 

Järva valla arengukava 2018-2025 ülevaatuse aruande kinnitamine 

Arenduse peaspetsialist Triin Tippi kandis ette eelnõu ja selgitas selle sisu. 

 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Eve Okas andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel ja suunati volikogusse. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 48 „Järva valla arengukava 2018-2025 ülevaatuse aruande 

kinnitamine“ (15 poolt, 0 vastu, 0 erapooletut, 1 ei osalenud hääletusel). 

 

Päevakorrapunkt 9 

Järva valla ametiasutuse ametniku volitamine 

Vallasekretär Karin Tenisson-Alev kandis ette eelnõu ja selgitas selle sisu. 
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Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Eve Okas andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel ja suunati volikogusse. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 49 „Järva valla ametiasutuse ametniku volitamine“ (16 poolt, 0 

vastu, 0 erapooletut). 

 

Päevakorrapunkt 10 

Omafinantseeringu tagamine ja loa andmine hangete korraldamiseks 

Vallavanem Toomas Tammik kandis ette eelnõu ja selgitas selle sisu. 

 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Eve Okas andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel ja suunati volikogusse. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 50 „Omafinantseeringu tagamine ja loa andmine hangete 

korraldamiseks“ (15 poolt, 0 vastu, 0 erapooletut, 1 ei osalenud hääletusel). 

 

Päevakorrapunkt 11 

11.1. Kareda dolomiidikarjääri laiendamise ja maavara kaevandamise keskkonnaloale 

välisõhu osa liitmise täiendatud taotluse kohta 

Volikogu liige Lea Traks esitas volikogule alternatiiveelnõu ja tutvustas eelnõu sisu. 

Volikogu liige Ester Valdvee esitas volikogule ettepaneku nimelise hääletuse läbiviimiseks (lisa 

3). 

Keskkonna peaspetsialist Triin Tõnisson tutvustas vallavalitsuse esitatud eelnõu ja selgitas 

võimalikke menetluskäike. 

 

Keskkonnakomisjoni esimees Arvi Luuk andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul arutusel 

ja suunati volikogusse. 

 

Volikogu aseesimees Jüri Ellram pani hääletusele vallavalitsuse esitatud eelnõu. 

Otsuse eelnõu ei leidnud toetust (volikogu liikmed Arvi Luuk, Himot Põldver, Priit Seire, 

Katrin-Helena Melder hääletasid poolt, volikogu liikmed Anto Rull, Meelis Mändla, Vello Teor, 

Valdo Helmelaid, Eve Okas, Lea Traks, Arvo Imsi, Külli Majori, Rünno Lass, Ester Valdvee, Jüri 

Ellram, Külvar Mand hääletasid vastu, erapooletuid ei olnud). 

 

Jüri Ellram pani hääletusele Lea Traksi esitatud alternatiiveelnõu. 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 51 „Arvamuse andmine Kareda dolomiidikarjääri laiendamise ja 

maavara kaevandamise keskkonnaloale välisõhu osa liitmise taotluse kohta“ (volikogu liikmed 

Arvi Luuk, Himot Põldver, Priit Seire, Katrin-Helena Melder, Anto Rull, Meelis Mändla, Vello 

Teor, Valdo Helmelaid, Eve Okas, Lea Traks, Arvo Imsi, Külli Majori, Rünno Lass, Ester 

Valdvee, Jüri Ellram, Külvar Mand hääletasid poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud). 

 

11.2. Liivaku II liivakarjääri maavara kaevandamise keskkonnaloa taotluse kohta 

Volikogu liige Rünno Lass esitas volikogule alternatiiveelnõu ja tutvustas eelnõu sisu. 

Keskkonna peaspetsialist Triin Tõnisson tutvustas vallavalitsuse esitatud eelnõu. 

Volikogu liige Ester Valdvee esitas volikogule ettepaneku nimelise hääletuse läbiviimiseks (lisa 

4). 

 

Sõna võtsid ja küsimusi küsisid volikogu liikmed Vello Teor, Ester Valdvee ja Meelis Mändla, 

vastas Triin Tõnisson. 

 

Keskkonnakomisjoni esimees Arvi Luuk andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul arutusel 

ja komisjon ei toetanud eelnõu. 
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Volikogu liige Vello Teor esitas alternatiiveelnõu punkti 2.6. kohta muudatusettepaneku (lisa 5), 

seada lisatingimuseks rajada väljaveoteele kuni riigimaanteeni Koeru-Jootme kõvakate. 

 

Volikogu aseesimees Jüri Ellram pani hääletusele vallavalitsuse esitatud eelnõu. 

Otsuse eelnõu ei leidnud toetust (volikogu liikmed Arvi Luuk, Himot Põldver, Priit Seire, 

Katrin-Helena Melder hääletasid poolt, volikogu liikmed Anto Rull, Meelis Mändla, Vello Teor, 

Valdo Helmelaid, Eve Okas, Lea Traks, Arvo Imsi, Külli Majori, Rünno Lass, Ester Valdvee, Jüri 

Ellram hääletasid vastu, erapooletuid ei olnud). 

 

Jüri Ellram pani hääletusele Vello Teori esitatud muudatusettepaneku punktis 2.6. 

Muudatusettepanek leidis toetust (14 poolt, 0 vastu, 0 erapooletut). 

 

Jüri Ellram pani hääletusele Rünno Lassi esitatud alternatiiveelnõu, milles arvestati Vello Teori 

muudatusettepanekut. 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 52 „Arvamuse andmine Liivaku II liivakarjääri maavara 

kaevandamise keskkonnaloa taotluse kohta“ (volikogu liikmed Arvi Luuk, Himot Põldver, Priit 

Seire, Katrin-Helena Melder, Anto Rull, Meelis Mändla, Vello Teor, Valdo Helmelaid, Eve Okas, 

Lea Traks, Arvo Imsi, Külli Majori, Rünno Lass, Ester Valdvee, Jüri Ellram, Külvar Mand 

hääletasid poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud). 

 

Päevakorrapunkt 12 

Sotsiaalkindlustusametiga halduslepingu sõlmimine 

Sotsiaalosakonna juhataja Katre Mägi selgitas eelnõu sisu ja andis lühida ülevaate sõjapõgenike 

arvust ja liikumisest. 

 

Sotsiaalkomisjoni esimees Külvar Mand andis teada, et komisjoni koosolekul oli eelnõu arutusel ja 

eelnõu suunati volikogusse vastuvõtmiseks. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 53 „Sotsiaalkindlustusametiga halduslepingu sõlmimine“ (16 

poolt, 0 vastu, 0 erapooletut). 

 

Päevakorrapunkt 13 

Üürile võtmine 

Päevakorrapunkti arutelust ja otsustamisest taandasid ennast volikogu liikmed Priit Seire, Külvar 

Mand ja volikogu aseesimees Jüri Ellram. Istungi juhatamise võttis üle aseesimees Rünno Lass. 

 

Vallavara spetsialist Valdur Permanson tutvustas eelnõu sisu.  

Volikogu liige Ester Valdvee juhtis tähelepanu, et eelnõus on vale katastritunnus. 

Valdur Permanson parandab katastritunnuse. 

 

Eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Eve Okas andis teada, et eelnõu oli komisjoni koosolekul 

arutusel ja suunati 2 poolthäälega volikogusse. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 54 „Üürile võtmine“ (6 poolt, 0 vastu, 5 erapooletut). 

 

Istungi juhatamise võttis üle aseesimees Jüri Ellram. 

 

Päevakorrapunkt 14 

Informatsioon AS Järva Haldus ja OÜ Pandivere Vesi ühinemisprotsessi alustamisest 

Vallavanem Toomas Tammik andis teada, et päevakorrapunkti eesmärk on informeerida 

vallavolikogu liikmeid võimaliku ühinemisprotsessi alustamisest osaühingu Pandivere Vesi ja AS 

Järva Haldus ettevõtete ühinemiseks. Ühinemisprotsessis on võimalik ette valmistada kõik 
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ühinemisprotsessiga seotud tingimused ja vajalike tegevuste ajaraamistik. Hetkel on toetuse 

taotlemise meetmed sellised, et eelnimetatud ettevõtetel ei ole võimalik saada KIK-ist toetusi 

vallas vajalike investeeringute teostamiseks vee- ja kanalisatsiooniteenuste arendamiseks. Ühiselt 

toimides on võimalik saavutada kvaliteetsem ja majanduslikult soodsam teenuste osutamine 

klientidele. Pandivere Vesi OÜ klientide arv on veidi üle 800 ning reoveekogumisalasid on 5. 

Järva Haldus AS vee- ja kanalisatsiooniteenustega hõlmatud klientide arv on üle 700 ning 

reoveekogumisalasid on 9. 

 

Volikogu liige Vello Teor tegi ettepaneku rääkida võimalik ühinemine läbi ka aktsiaseltsiga Paide 

Vesi, kes on vallas teenuseosutaja. 

 

Informatsioon võeti teadmiseks. 

 

Päevakorrapunkt 15 
Volikogu ja valitsuse teated 

Vallavanem Toomas Tammik tänas neid, kes osalesid Maakaitsepäeval ja andis teada, et: 

- tänavavalgustusprojekt on hoogsalt alanud; 

- vallavalitsus esitas taotluse suurtele asutustele generaatori võimekuse tagamiseks ja tänas 

ametnikke, kes tegid kiiresti ettevalmistuse taotlemiseks; 

- juunikuus käidi sõprusvallas Ilmajoel, muuhulgas oli jutuks koostöölepingu uuendamine ja 

plaanis on teise sõprusvallaga ühendust võtta;  

- eriplaneeringu taotluseid oli mitmeid, nendega tullakse volikogusse augustikuus. 

 

Järgmine volikogu istung toimub 25. augustil, koht täpsustatakse. 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Rait Pihelgas   

Istungi juhataja   

   

(allkirjastatud digitaalselt) 

Jüri Ellram   

Istungi juhataja   

   

(allkirjastatud digitaalselt) 

Rünno Lass   

Istungi juhataja   

   

 


